
Zápis 1-2018 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 8.3.2018 

 

Přítomni: Josef Pavlíček, Milena Čermáková, František Motl, Zbyšek Houdek, Petr Marek, 

Miroslav Míkovec, Milan Vincenc 

 

Přítomni občané: 7 

 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání 

3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 

4. Pozemkové úpravy 

5. Dohoda o odborné pomoci s městem Brandýs nad Orlicí 

6. Žádost o příspěvek a darovací smlouva s SDH svatý Jiří 

7. Rozpočtové opatření 1-2018 

8. Odpadové hospodářství a rozpis nákladů za rok 2018, dotace na kompostéry 

9. Diskuse 

10. Návrh usnesení 

11. Závěr 

 

1. Zasedání zahájil místostarosta pan Houdek v 19 hodin. Účastnilo se všech 7 zastupitelů.  

Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla zvolena Milena Čermáková, 

ověřovateli zápisu František Motl a Petr Marek. Program byl doplněn o žádost SDH Svatý Jiří 

o příspěvek na pořádání soutěže v hasičském sportu mládeže.  

Hlasování: 7–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého veřejného zasedání 

Usnesení z minulého veřejného zasedání bylo splněno.   

 

3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 

Starosta informoval občany o akcích od minulého veřejného zasedání.  

1.ledna byla pořádána tradiční novoroční vycházka do Brandýsa nad Orlicí se zastávkou 

v hospodě u Čerycha.  

Byly pořádány dva plesy, 19.ledna tradiční hasičský ples a 16.února první sousedský retro 

ples, ten pořádal Spolek lidových tradic ve spolupráci s naší obcí a obcí Svatý Jiří. Tento ples 

se vydařil a vypadá to, že se zrodila nová tradice.  

3.února se konal již čtvrtý ročník masopustu pořádaný Spolkem lidových tradic. Opět byl 

velmi úspěšný.  

V lednu vyšlo další číslo obecního zpravodaje. Zpravodaj má díky šéfredaktorovi Petru 

Markovi stále stoupající úroveň.  

Obě kola prezidentských voleb proběhla bez problémů, za což děkujeme volební komisi.  

17. prosince 2017 byla velmi úspěšná premiéra pohádky Ježibaby z Babína v nastudování 

Spolku lidových tradic pod režisérským vedením Milanem Vincencem, v sále bylo asi 140 

návštěvníků. Po představení následovalo společné zpívání koled, pro příjemnou adventní 

atmosféru. Na reprízu 4. března přišlo 101 návštěvníků. Při premiéře se ukázal problém 

s větráním, kdy náš sál není na takhle velkou návštěvnost připraven. Tuto situaci řešíme, aby 

se pokud možno neopakovala. V současné době je ve středu sálu průduch na půdu, běžně 



krytý matrací, kterou musí obsluha regulovat. Vstoupili jsme v jednání s firmou Wafe, jejich 

jednotky jsou tak tiché, že mohou být i ve školách. Normě odpovídají tři jednotky, v našem 

případě uvažujeme o jedné jednotce s celkovými náklady cca 240 000,- Kč. Hledáme další 

možnosti.  

Máme již zpracovaný projekt na prostor u vodárny. Po pozemkových úpravách by měl být 

pruh od vodárny k silnici obecním majetkem. Projekt nám zpracovává firma Denivková 

zahrada Ing. Wintery, se kterou již spolupracujeme delší dobu. V plánu jsou 2 stromy většího 

vzrůstu, dvě lavičky a stolek a 2 tabule, jedna informační a druhá pravděpodobně 

s interaktivními prvky. Celková rozpočtová cena je 122 000,- Kč včetně DPH. Vodárna již 

používána není, ale je to zajímavá technická památka obce, a proto jsme se rozhodli její okolí 

revitalizovat. Stavební úpravy vodárny bude realizovat VaK Jablonné nad Orlicí, v jehož 

majetku objekt je. Terénní úpravy bude realizovat obec.  

Na plánované opravě komunikace od čp. 25 ke kapličce připravujeme letos stavět 

odvodňovací prvky, aby se zlepšily hydrologické parametry, odvodnilo se podloží a v příštím 

roce by měla následovat oprava povrchu vozovky. V některých úsecích je problém, jak udělat 

odvodňovací žejbro a dodržet při tom ochranné pásmo od telefonního kabelu. Snad se nám 

tento problém podaří vyřešit.  

20. února proběhla na obecním úřadě beseda s důchodci o další činnosti seniorského klubu. 

Věříme, že i nadále bude činnost pokračovat.  

Na podzim budou nové volby do obecního zastupitelstva, protože nevíme o žádné aktivitě 

směřující k sestavení kandidátní listiny, uspořádali jsme anketu, kdy od občanů chceme vědět, 

koho by chtěli do zastupitelstva. Na základě výsledku ankety chceme připravit další kroky k 

přípravě kandidátní listiny.  

 

- 

4. Pozemkové úpravy 

Pan starosta nás informoval že 22.února bylo veřejné jednání k pozemkovým úpravám, kde 

byl předložen konečný návrh uspořádání pozemků. Vlastníci 97,73 % výměry řešených 

pozemků s návrhem vyslovilo aktivní souhlas.  

Před vlastním jednáním se ještě naposledy sešel sbor zástupců, aby schválil plán priorit 

realizací. Byly schváleny 4 body s ohledem na předpokládané možnosti realizace.  

  
1. HC6b-R cesta od regulační stanice plynu směrem k Hradišti 

 

 

IP4a výsadba podél HC6b 
     VC15 cesta vedoucí od silnice na Brandýs k cestě vedoucí na Hradiště 

 

IP4b interakční prvek u vyústění cesty VC15 
    VC20 cesta od čp. 49 na Březinu 
  

 

VC3a cesta navazující na VC20 směrem k lesu 
  

 

IP8 výsadba podél cesty VC4-R 
  

 

OP2c příkop podél cesty VC3a 
    VC13 cesta vedoucí od VC3a po silnici na Brandýs 

 

 

OP2b, 
OP2a 

    2. OP1a příčný svodný příkop nad čp. 75 
  

 

OP1b svodný příkop do rybníka 
  3. křižovatka      cest MK1, MK2, MK3 

   

 

P2, P3 cesta nad křižovatkou Oucmanice – Jehnědí 
 

 

IP7 
    4. HC8a cesta v údolí na výjezdu na Svatý Jiří 

  

 

IP1 interakční prvek v údolí podél cesty HC8a 
   



Do pozemkových úprav byly zapracovány všechny výhrady, které byly v usnesení veřejného 

zasedání obecního zastupitelstva z 27.3.2017. Bylo to trasování cesty VC 20 a VC 13. Cesta 

od čp. 49 byla posunuta dál od obce a byl na ní doplněn odvodňovací příkop. Trasa cesty nad 

stromky u Olivových byla posunuta v souladu s požadavky vlastníků.  

V průběhu března bude vydáno první rozhodnutí a po uplynutí odvolací lhůty dojde na KÚ 

k zápisu omezení převodu stávajících pozemků do doby konečného zápisu pozemkových 

úprav na základě druhého rozhodnutí. Vlastníci nově vzniklých pozemků budou potřebovat 

podat do konce ledna 2019 nové daňové přiznání.  

Hlasování: 7-0-0 

 

5. Dohoda o odborné pomoci s městem Brandýs nad Orlicí 

Starosta předložil ke schválení smlouvu s Brandýsem nad Orlicí. Jedná se o smlouvu o 

odborné pomoci, která se týká knihovnických služeb. Brandýská knihovna je střediskovou 

knihovnou a tvoří výměnný knižní fond, který průběžně doplňuje. Částka 3 000 Kč bude 

použita na nákup nových knih. Tuto částku přispíváme každoročně.  

Hlasování: 7-0-0 

 

 

6. Žádost o příspěvek a darovací smlouva s SDH Svatý Jiří 

Starosta dále předložil žádost a darovací smlouvu od SDH Svatý Jiří, Žádají o příspěvek na 

pořádání tradiční soutěže mladých hasičů O pohár obce Svatý Jiří s oslavou sv. Floriana. 

Přispějeme jim 2 000 Kč. 

Hlasování: 7-0-0 

 

 

7. Rozpočtové opatření 1-2018 

Rozpočtové opatření předložila místostarostka Čermáková. Na straně příjmů došlo k navýšení 

o 22 496 Kč, což byl příspěvek na prezidentské volby. Na straně výdajů jsme navýšili 10 000 

Kč na nákup malé sekačky (3745 6123), 12 946 Kč na prezidentské volby (6118 5139), 4 000 

Kč na přestupkovou komisi (6171 5321), 7 000 Kč na pojištění všech nemovitostí (6320), 

7814 Kč na vratku voleb (6402 5366), a 2 000 Kč jako schválený příspěvek SDH Svatý Jiří na 

pořádání soutěže (5512 5229). Celkově byly výdaje navýšeny o 43 760 Kč. Rozpočtové 

opatření bude přílohou zápisu.  

Hlasování: 7-0-0 

 

 

8. Odpadové hospodářství a rozpis nákladů za rok 2018, dotace na kompostéry 

Místostarosta Houdek přednesl informaci o odpadovém hospodářství obce za rok 2017 a pro 

porovnání i za rok 2016. Obě kompletní tabulky budou přílohou zápisu. Celkové náklady za 

likvidaci odpadů za rok 2017 byly 157 011 Kč, od občanů jsme vybrali 78 590 Kč, od 

EkoKomu jsme zpětně získali 37 063 Kč, takže obec doplácela 41 358 Kč.  

V roce 2016 byla celková částka za likvidaci odpadu 147 748 Kč, od občanů bylo vybráno  

76 384 Kč, od EkoKomu jsme za recyklaci získali 33 166 Kč, takže byl doplatek obce 36 198 

Kč. 

V letošním roce bylo navýšen poplatek za odpad na 400 Kč za občana rok, což odráží rostoucí 

náklady na likvidaci odpadů.  

Dále nás pan místostarosta seznámil s výzvou České asociace odpadového hospodářství 

(ČAOH), která vyzývá obce, aby přijaly usnesení a vytvořily tlak na Ministerstvo životního 

prostředí (MŽP), aby nebylo opatření zvyšující poplatky za skládkování ze současných 500 

Kč za tunu na 1850-2000 Kč za tunu. Do roku 2030 by se mělo skládkovat už jen 10 % 



odpadu a zbytek by měl být spálen, i když v současné době nejsou na toto připraveny 

spalovny, kterých není dostatek a proti stavění nových se mnohdy zvedá vlna odporu. V této 

asociaci jsou sdruženy firmy, které se svozem a skládkováním odpadu zabývají, firma AVE, 

Marius Pedersen a další. Podle jejich výkladu bude zvýšení skládkovacího poplatku zatěžovat 

obecního rozpočty navýšením výdajů na likvidaci odpadů. 

Protinázor MŽP je, že se jedná o manipulaci ze strany ČAOH. Zvýšením poplatku chtějí 

motivovat k lepšímu třídění a recyklaci odpadu i ke snížení jeho produkce.  

Obecní zastupitelstvo k tomuto tématu nebude zaujímat žádné stanovisko, jen to bere na 

vědomí a obě prohlášení budou přílohou zápisu.  

Dotaci na pořízení kompostérů pro občany a štěpkovače pro obec jsme již podávali jednou 

vloni, v rámci výzvy 40, tato dotace nedopadla. Ale znovu jsme přes mikroregion dotaci 

podali, tentokrát s poplatkem 2400 Kč v rámci výzvy 68 a tato dotace byla schválena. Máme 

zažádáno o 12 kompostérů (24 000 Kč bez DPH) a jeden štěpkovač LASKI KDO 90(62 500 

Kč bez DPH) v celkové hodnotě 86 500 Kč bez DPH, dotace je 90 %.  

Hlasování: 7-0-0 

 

9. Diskuze 

Starosta informoval, že plánujeme zakoupit hydraulický koš k traktůrku John Deere. Jeho 

cenu se nám podařilo snížit na 190 000 Kč z původních 230 00 Kč. V rozpočtu jsme počítali, 

že bude stát 180 000 Kč a že nám vyjde na této položce i malá sekačka, ale díky této vysoké 

ceně jsme museli 10 000 Kč na malou sekačku na položku přidat.  

 

K odpadům se rozvinula diskuze k systémům třídění, k problematice využití tříděného odpadu 

a k obecné produkci odpadů. Nejlepší by bylo snížit produkci plastu, což ale není rychlé 

řešení. Jako občané bychom tomu mohli pomoci nákupem v bezobalových obchodech. I když 

domácnosti tvoří plastový odpad jen ze 40 %, většími producenty jsou firmy.  

 

Námětem od pana Tobišky do diskuze bylo, jestli má obec vyhlášku o ohňostrojích a zda by 

se neměla schválit, aby byly ohňostroje mimo 31. prosince nutné ohlásit. Jedná se o jejich 

hlučnost, která může mít dopad na zvířata i lidi, pokud o této produkci nevědí.  

 

Místostarosta Houdek informoval, že 20. března 2018 budou od 17 hodin vybírány poplatky 

za stočné a za psy. Od 1.dubna musí být vylepené nové známky na popelnicích, jinak je 

svozová firma nevyveze. Bylo by dobré, kdyby si občané odstranili staré známky a byla tam 

jen aktuální známka.  

 

Milan Vincenc upozornil, že v poslední době se množí požáry rodinných domů od popelnic. 

Lidé vysypou popel z kamen, kde mohou být žhavé uhlíky až tři dny, do plastové popelnice, 

ta začne hořet a může způsobit požár, pokud je v těsné blízkosti domu nebo garáže.  

 

Dalším dotazem bylo, jaká opatření byla přijata, aby nedošlo ke vzniku nedoplatku za energie 

v hospodě. Bylo to v souvislosti s příspěvkem obce provozovatelce hospody, který byl 

schválen na minulém zasedání. Starosta odpověděl, že byla upravena otevírací doba, bylo 

automatizováno topení a upravena jeho regulace a byly i omezeny spotřebiče, které v hospodě 

byly. Provoz hospody stojí a padá s návštěvností hospody. 

  

Zastupitelé se shodli na tom, že je pro obec levnější, pokud bude hospoda fungovat i v této 

omezené míře, ale stále má zázemí na svoje akce a akce spolků. Jedním z námětů bylo, aby se 

spolky scházeli v hospodě a vytvořili tak návštěvnickou základnu. Petr Marek jednání opustil.  

Nespokojeným občanům argumenty zastupitelů nestačily.  



 

 

10. Návrh usnesení 

 

 1.1. ZO bere na vědomí zapracování připomínek z veřejného zasedání z 27.3.2017 

do plánu společných zařízení v rámci pozemkových úprav 

 2.1.ZO schvaluje plán priorit realizací v rámci pozemkových úprav 

 3.1.ZO schvaluje Dohodu o spolupráci s městem Brandýs nad Orlicí na 3000 Kč 

na obnovu výměnného knižního fondu Městské knihovny v Brandýse nad Orlicí 

 4.1. ZO schvaluje příspěvek 2000 Kč SDH Svatý Jiří na pořádání soutěže O 

pohár obce Svatý Jiří včetně darovací smlouvy 

 5.1. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 1-2018 

 6.1. ZO bere na vědomí informaci o odpadovém hospodářství za rok 2017 

 7.1. ZO bere na vědomí informaci o plánovaných změnách skládkování – dopis 

ČAOH a MŽP 

 8.1. ZO ukládá zabývat se vytvořením pravidel pro ohňostroje. 

 

Hlasování: 6-0-0 

 

11. Závěr   

Místostarosta Houdek ukončil zasedání ve 21:15 a poděkoval občanům za účast. Příští veřejné 

zasedání bude 7.června 2018, všichni jsou srdečně zváni.  

 

V Oucmanicích 8.3. 2018 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková                                        František Motl 

       

      Petr Marek    


